
Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki i Rozwoju w dniu 20 lutego 2024 roku 
Szkoła Podstawowa w Podkowie Leśnej ul. Jana Pawła II 20 

 
Obecni: 
- Bożena Majewska – Przewodnicząca  
- Alicja Rotfeld-Paczkowska 
- Małgorzata Łaskarzewska 
- Wojciech Żółtowski 
- Dąbrówka Smolny 

oraz 
Kierownik Ref. Planowania i Rozwoju Miasta w Urzędzie Miasta Podkowa Leśna Iwona 
Zalewska 
Kierownik Ref. Infrastruktury Komunalnej w Urzędzie Miasta Podkowa Leśna Artur Paterek 
Pracownik Ref. Planowania i Rozwoju Miasta w Urzędzie Miasta Podkowa Justyna Cierniak 
 
PRZYJĘTY PORZĄDEK POSIEDZENIA 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
3. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
a. nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonych w Mieście Podkowa Leśna, 
b. uchwalenia projektu „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Miasta Podkowa Leśna”. 
4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Ad. 1) 

Przewodnicząca Komisji rozpoczęła posiedzenie o godzinie 19.05,  przywitała obecnych na 
posiedzeniu członków Komisji (obecnych 3 członków Komisji: Bożena Majewska, Dąbrówka 
Smolny,  Wojciech Żółtowski) oraz stwierdziła kworum. 

Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia Komisji 
Gospodarki i Rozwoju z 30 stycznia 2024 roku. 
W wyniku głosowania: 3 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 
Ad. 3) 

a)  

Kierownik Ref. PRM Iwona Zalewska powiedziała, że tereny publiczne w Podkowie Leśnej są 
własnością gminy w 40% i Skarbu Państwa w 60%. Uchwała ma na celu rozpoczęcie 
procedury przekazania darowizną udziałów Skarbu Państwa w 15 hektarach zieleni miejskiej i 
działce pod cmentarz. Procedura przejęcia terenów musi być zaopiniowana przez Starostę 



Grodziskiego oraz Wojewodę Mazowieckiego, a następnie ustanowiona aktem notarialnym.  
Cała procedura będzie trwała zapewne około roku. Udziały gminy w terenach publicznych 
wynikają z tego, że zostały one przekazane gminie przez Annę Iwaszkiewicz aktem 
notarialnym w 1942 roku.  
 
O godzinie 19.07 do obrad dołączyła Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska. Obecnych 4 członków 
Komisji.  
 
Radny Wojciech Żółtowski zapytał czy wykonywana w ostatnich latach inwentaryzacja 
terenów zieleni przyczyniła się do rozpoczęcia omawianej procedury.  
Kierownik Ref. PRM Iwona Zalewska powiedziała, że tak. Dzięki uregulowaniu udziałów w 
nieruchomościach, tereny zielone będą w pełni należeć do Miasta. Na obecną chwilę 
zarówno Starosta jak i Wojewoda jest pozytywnie nastawiony do tego pomysłu.  
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonych w Mieście Podkowa Leśna”. 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

b)  

Kierownik Ref. IK Artur Paterek powiedział, że regulamin był opracowany w 2019 roku, lecz 
został on zaskarżony przez Prokuraturę Generalną jako organ nadzorczy, który może w każdej 
chwili skontrolować uchwałę Rady Miasta. Zarzut Prokuratury dotyczył zawarcia w 
poprzednim regulaminie zapisów z ustawy. W związku z tym zarzutem opracowana została 
nowa treść dokumentu. Dodatkowo, w regulaminie zawarto informacje w jakich przypadkach 
gmina może wypowiedzieć umowę dostawy wody do mieszkańca.  
 
O godzinie 19.18 do obrad dołączyła Radna Małgorzata Łaskarzewska. Obecnych 5 członków 
Komisji. 
 
Radna Dąbrówka Smolny zapytała w jaki sposób gmina może nie wywiązać się z dostarczania 
wody, do czego jest zobowiązana.  
Kierownik Ref. IK Artur Paterek powiedział, że w ustawie są określone obowiązki odbiorcy 
wody i w wyjątkowych przypadkach gmina ma możliwość zaprzestania dostarczania wody do 
mieszkańca, który nie wywiązuje się z tych obowiązków. Mieszkaniec jest zobowiązany 
wpuścić do domu przedstawiciela przedsiębiorstwa wodno-kanalizacyjnego w celu 
weryfikacji poprawności działania wodomierza, skontrolowania awarii przyłącza oraz 
wykonania wszelkich działań dotyczących przyłącza wodno-kanalizacyjnego. Każdy 
mieszkaniec ma możliwość skorzystania z darmowej wody dostępnej w zdrojach ulicznych. 
Ustawa nie obliguje gminy do zapewnienia bieżącej wody w kranie. Zdarzały się już sytuacje 
kiedy przy zgodzie sanepidu przyłącza były zakręcane dla posesji, które przez dłuższy czas nie 



uiściły opłat za dostawę wody. W przypadku długotrwałego braku uregulowania należności za 
wodę, do mieszkańca kierowane jest pismo w jakim terminie przyłącze zostanie zakręcone i w 
jakich miejscach znajdują się zdroje uliczne.  
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska zapytała jakie procedury są stosowane przy usiłowaniu 
wejścia na posesję mieszkańca przez przedstawicieli przedsiębiorstwa wodno-
kanalizacyjnego.   
Kierownik Ref. IK Artur Paterek powiedział, że każda próba wejścia na posesje jest uzgadniana 
z mieszkańcem telefonicznie lub listownie. Każda wymiana wodomierza u mieszkańca jest 
zakończona sporządzeniem protokołu przez przedstawiciela firmy wykonującego usługę. Z 
interwencji przeprowadzanych przez pracowników Urzędu jest sporządzana notatka służbowa 
dot. postępowania mieszkańca i przebiegu spotkania.  
 
Kierownik Ref. IK Artur Paterek powiedział, że jeśli mieszkaniec będzie stosował się do 
zapisów regulaminu to będzie miał dostarczaną wodę. W kolejnych etapach regulamin będzie 
opiniowany przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie jako organ nadrzędny.  
 
Radna Dąbrówka Smolny powiedziała, że wątpliwości prawne wzbudza możliwość odcięcia 
dostawy wody, w chwili kiedy gmina jest monopolistą co do realizacji tej usługi dla swoich 
mieszkańców.   
Kierownik Ref. IK Artur Paterek powiedział, że regulamin jest zgodny z zapisami ustawy, a ta 
dopuszcza zaprzestanie dostawy wody do mieszkańców. W umowie między gminą a 
mieszkańcem musi być określone w jakich przypadkach gmina może zrezygnować z 
dostarczania wody.  
 
Radna Dąbrówka Smolny zapytała czy zmiana regulaminu będzie wiązała się z koniecznością 
podpisania nowych umów przez mieszkańców.  
Kierownik Ref. IK Artur Paterek powiedział, że nie będzie takiego obowiązku. Mieszkańcy 
zostaną powiadomieni ogłoszeniem o wprowadzeniu nowego regulaminu.  
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „uchwalenia projektu „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie Miasta Podkowa Leśna””. 
Wyniki głosowania: 3 za, 1 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Ad. 4) 

Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska zadała pytanie dot. dojścia do Lasu Młochowskiego od ulicy 
Sosnowej. 
Kierownik Ref. PRM Iwona Zalewska powiedziała, że na omawianej terenie gmina nie ma 
uregulowanej własności. W celu pozyskania gruntu gmina mogłaby w drodze cywilnej 



porozumieć się z mieszkańcem, który postawił ogrodzenie. W ramach porozumienia gmina 
mogłaby przebudować ogrodzenie mieszkańca na swój koszt. Drugą możliwością jest 
wywłaszczenie terenu, lecz w takim przypadku gmina będzie musiała wpłacać depozyt za 
działkę i ogrodzenie, co będzie się wiązało z dużymi kosztami. 
 
Ad. 5) 
Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie o godzinie 19.50. 

 

Protokół sporządziła Marta Myszkowska 

 

                                                                                                      
Przewodnicząca Komisji  

     Gospodarki i Rozwoju  
/-/ 

Bożena Majewska 

 


